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Garda de Mediu a dat amenzi de 15 milioane lei UAT-urilor, în primele 10 luni

Garda de Mediu a dat amenzi de 15  milioane lei UAT-urilor, în principal pentru colectare neseparata, lipsa

contractelor de delegare pentru operatorul de salubritate, precum si  lipsa dotarilor necesare în acest sens,

depozitari ilegale de deseuri,  abandonari de deseuri, a declarat joi Marian David, director general  adjunct

Garda Nationala de Mediu.

În aceeasi perioada a anului trecut, cuantumul amenzilor a fost de circa 8-9 milioane lei.

"Sunt primarii care nu au nicio facilitate de colectare separata.  Amenzile au fost date preponderent numai pe

articolul 17 din Ordonanta  92 care se refera strict la obligatiile primariilor pe PNGD (Planul  National de

Gestionare a Deseurilor, n.r.), adica de a avea contracte de  delegare, a asigura colectarea separata, a avea puncte

de depozitare  separat, a impune prin contractele de delegare indicatorii de  performanta si a stabili tarifele cu

operatorul", a mentionat Marian  David, la Congresul Dunarenilor, organizat de Asociatia MaiMultVerde.

El a precizat ca din suma de 15 milioane de lei, 550.000 lei au  reprezentat sanctiunile aplicate pentru depozitari

necontrolate, la  capat ulita, la vale, la deal etc.

Marian David a mai spus ca, prin hotarârea de Guvern 942/2017, Garda de  Mediu este obligata sa efectueze anual

un control referitor la atingerea  obiectivelor din PNGD.

Potrivit acestuia, contractele de delegare cu operatorul de salubrizare  exista într-un an, dupa care sa reziliaza, fiind

probleme financiare.

"Am avut un control de la Curtea de Conturi la finalul anului 2021.  Concluzia Curtii de Conturi a fost ca n-am

fost suficient de drastici.  Comisarii Garzii au tinut totusi seama de bugetul primariilor, de acolo  se platesc

sanctiunile - si am mers pe principiul preventiei, cu  implicarea financiara în ceea ce ar trebui sa faca la nivel local:

eliminari de deseuri, care presupune costuri. Concluzia Curtii a fost ca  nu e buna masura de atentionare si de

avertizare, ci e buna aplicarea,  se recomanda aplicarea sanctiunilor. Asta justifica dinamica si valoarea  mai mare

a amenzilor. Problema este ca daca nu se gasesc sursele  financiare ca sa se asigure toate facilitatile necesare: statii

de  sortare, statii mecano-biologice, nu mai discut de operatori constanti  si seriosi de salubritate, nu o sa atingem

niste cifre dorite nici macar  la palierul de 2025", a mai spus Marian David.

El a precizat ca s-a decalat obligativitatea de 50%  reutilizare/reciclare pâna în 2025, însa acest lucru "nu trebuie sa

creeze o relaxare."

page 1 / 1


